
                      Obec Plechotice, Hlavná 39/70, 075 01 Plechotice  

_________________________________________________________________________ 

 

Zápisnica z 5. zasadnutia obecného zastupiteľstva obce Plechotice konaného dňa 23.06.2023 

o 16.00 hod. v Zasadacej miestnosti Obecného úradu v Plechoticiach 

 

Prítomní: 

PaedDr. Marek Andráš - starosta obce  

 

Jaroslav Bič - poslanec 

Mgr. Lucia Ondová - poslankyňa 

Štefan Meglés - poslanec 

Stanislav Roman – poslanec 

Mgr. Martin Hrubovský - poslanec 

Ladislav Majerník - poslanec 

Ing. Štefan Vereb – poslanec 

 

Ing. Valéria Antalová – kontrolórka obce 

 

Mgr. Dominika Malčická – zapisovateľka 

 

Ďalší prítomní: 

Oľga Bartovičová, Mgr. Ing. Eva Koščová , Štefan Vojtek, Jozef Novák, Peter  Novák, Marek Rusnák 

 

Rokovanie obecného zastupiteľstva zvolal starosta obce podľa ustanovenia § 13 ods. 4 Zákona č. 

369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov. 

 

Program: 

 

1. Otvorenie zasadnutia obecného zastupiteľstva 

2. Určenie overovateľov zápisnice 

3. Informatívna správa o prevádzke a chode činnosti ZŠ s MŠ podaná riaditeľkou školy 

4. Správa nezávislého audítora 

5. Rôzne 

6. Stanovisko hlavného kontrolóra k návrhu Záverečného účtu obce za rok 2022 

7. Záverečný účet obce za r. 2022 

8. Prejednanie previerky prokurátorky–„Zhodnotenie stavu zákonnosti v postupe obcí 

       a miest pri prevode nehnuteľného majetku a jeho prenechaní do nájmu v zmysle         

       zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov“ a „Zhodnotenie 

             stavu zákonnosti v postupe a v rozhodnutiach obce pri vybavovaní žiadostí     

             o sprístupnenie informácií podľa zákona č. 211/2000 Z. z. o slobodnom prístupe   

             k informáciám a o zmene a doplnení niektorých zákonov“ 

9. Komunitný plán sociálnych služieb obce Plechotice 2023 – 2030 – schválenie 

10. Schválenie plánu kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra na II. polrok 2023 

11. Záver  

 

 



1. Otvorenie zasadnutia obecného zastupiteľstva 

 

Zasadnutie obecného zastupiteľstva otvoril starosta obce PaedDr. Marek Andráš o 16.00 hod. 

v Zasadacej miestnosti Obecného úradu v Plechoticiach a privítal všetkých prítomných. 

Zároveň skonštatoval, že z počtu 7 poslancov je prítomných 6 poslancov, poslankyňa Mgr. 

Lucia Ondová prišla pár minút po otvorení zasadnutia OZ.  
 

2. Určenie overovateľov zápisnice 

 

Za overovateľov zápisnice boli z radov poslancov starostom navrhnutí p. Jaroslav Bič  a Ing. 

Štefan Vereb. Poslanci súhlasili s vysloveným návrhom a o jeho schválení hlasovali takto:  

 

Prítomní: 7 (Jaroslav Bič, Mgr. Lucia Ondová, Štefan Meglés, Stanislav Roman, Mgr. Martin 

Hrubovský, Ladislav Majerník, Ing. Štefan Vereb) 

 

Za: 7 (Jaroslav Bič, Mgr. Lucia Ondová, Štefan Meglés, Stanislav Roman, Mgr. Martin Hrubovský, 

Ladislav Majerník, Ing. Štefan Vereb) 

Proti: 0) 

Zdržal sa: 0 

 

3. Schválenie programu 

 

Starosta obce predniesol program rokovania zverejnený v pozvánke na toto zasadnutie. 

Poslanci o tom  hlasovali nasledovne: 

 

Prítomní: 7 (Jaroslav Bič, Mgr. Lucia Ondová, Štefan Meglés, Stanislav Roman, Mgr. Martin 

Hrubovský, Ladislav Majerník, Ing. Štefan Vereb) 

 

Za: 7 (Jaroslav Bič, Mgr. Lucia Ondová, Štefan Meglés, Stanislav Roman, Mgr. Martin Hrubovský, 

Ladislav Majerník, Ing. Štefan Vereb) 

Proti: 0) 

Zdržal sa: 0 

 

 

4. Informatívna správa o prevádzke a chode činnosti ZŠ s MŠ podaná riaditeľkou 

školy 

 

Starosta v tomto bode vyzval pani riaditeľku, aby informovala poslancov o aktuálnom stave v 

miestnej ZŠ a MŠ. V materskej škole sa aktuálne nachádza 32 detí umiestnených v dvoch 

triedach. Z nich 6 detí je v tomto školskom roku odchádzajúcich, 5 je zapísaných, 

prichádzajúcich. Učia ich 4 pani učiteľky. V základnej škole je 26 žiakov, z nich 6 odchádzajú 

a 5 je prihlásených, plus ešte jedna mamička sa rozhoduje, či jej dieťa od septembra nastúpi 

k nim do 1. ročníka. Všetci žiaci pochádzajú z okolitých obcí. Okrem riaditeľky v základnej 

škole ešte vyučuje ďalšia pani učiteľka a aj rímskokatolícky duchovný otec vyučuje deti 

náboženstvo.  Školský klub vedie pani vychovávateľka, o čistotu zariadenia sa stará pani  

upratovačka. V kuchyni pracuje hlavná kuchárka, pomocná kuchárka a vedúca školskej 



kuchyne. Podľa riaditeľky sú rodičia so školou spokojní, čo ju však mrzí je fakt, že niektoré 

deti z materskej škôlky odídu do základnej školy inde a neostávajú v Plechoticiach. Spolupráca 

s obcou je podľa nej dobrá. Napriek tomu, že škola má právnu subjektivitu, na chode školy sa 

obec podieľa z dôvodu, že je jej zriaďovateľom a posiela škole každý mesiac normatív. 

Účtovníctvo ZŠ s MŠ realizuje externá pani účtovníčka, ktorá kvôli tomu dochádza párkrát 

mesačne na obecný úrad. S ňou je rovnako dobrá spolupráca. Poslanec Ing. Vereb mal otázku, 

čo plánuje škola ohľadom inklúzie (začleňovania) zdravotne znevýhodnených detí v miestnej 

škole. Odpoveďou zo strany riaditeľky bolo, že v triede, v ktorej sa vyučujú naraz dva ročníky, 

je čo robiť a učiteľky nemajú vyštudovanú  špeciálnu pedagogiku. Deti so špeciálno - 

vzdelávacími potrebami odporúčajú umiestniť do iných špecializovaných škôl. Jedna je aj 

v okresnom meste. Pokiaľ ide o asistenta učiteľa, na toho tiež nie sú financie,  kapacity ani 

možnosti. Poslanec Ing. Vereb ďalej poznamenal, že napriek týmto faktom a tiež tomu, že hoci 

sa dopredu nedá určiť počet detí, ktoré by sa mohli inklúziou začleniť medzi ostatných žiakov, 

bolo by dobré začať aspoň  prípravou na to, zvyšovaním kvalifikácie ako predprípravou.  Pán 

Vojtek poznamenal, že aj pred 4 rokmi sa na istom zastupiteľstve riešila podobná téma 

o inklúzii, no napriek tomu sa za ten čas nič neudialo. Pani riaditeľka oponovala, že vtedy išlo 

o jedno dieťa, teraz však nemá vedomosť o žiadnom ďalšom. Poslanec Ing. Vereb ďalej 

poznamenal, že zistiť záujem vopred je takmer nemožné, lebo rodičia postihnutých detí hľadajú 

školu, ktorá už je na postihnuté deti pripravená. V súčasnosti miestna škola nemá záujem 

zvyšovať kvalifikáciu svojich zamestnancov. 

 

5. Správa nezávislého audítora 

 

Starosta obce v tomto bode predostrel prítomným list audítora, ktorý bol určený poslancom 

a vedeniu obce.  So samotnou správou audítora z overenia účtovnej závierky za rok 2022 mali 

všetci poslanci  možnosť  oboznámiť sa už skôr. Medzi hlavné skutočnosti, ktoré audítor 

identifikoval, patrí: 

- poskytovanie dotácií z rozpočtu obce, 

- podnikateľská činnosť obce, 

- nesprávne zaradenie záväzkov do účtovného obdobia, 

- vykazovanie a preukazovanie dlhodobého majetku obce, 

- vykazovanie odpisov, 

- nedokončené investície. 

 

Nedokončené investície – počiatočný stav nedokončených investícií nie je preukázaný 

podpornou dokumentáciou ani inventarizáciou. Odporúčania: vykonať inventarizáciu 

dlhodobého majetku v súlade so zákonom o účtovníctve na register dlhodobého majetku 

a dokladovať nedokončené investície. 

Vykazovanie odpisov - rozdiely v oprávkach a zostatkovej cene dlhodobého majetku, nesúlad 

s hlavnou knihou. Odporúčania: venovať zvýšenú pozornosť výpočtu odpisov v registri 

dlhodobého majetku a ich zaúčtovaniu v účtovníctve. 



Vykazovanie a preukazovanie dlhodobého majetku obce – obstarávacia cena dlhodobého 

majetku je v hlavnej knihe vyššia než stav v registri dlhodobého majetku. Overením sa zistilo, 

že celkové pasíva sú nadhodnotené. Odporúčania: zosúladiť stav dlhodobého majetku podľa 

registra dlhodobého majetku so stavom v účtovníctve aj vykonaním inventúry. A to každoročne 

v zmysle zákona o účtovníctve a príkazu starostu obce. 

Nesprávne zaradenie záväzkov do účtovného obdobia – obec by mala účtovať o záväzkoch 

vždy v správnom účtovnom období. 

Podnikateľská činnosť obce – obec vykázala za rok 2022 náklady a výnosy z podnikateľskej 

činnosti, ktorá súvisela s predajom tovaru v predajni potravín v obecnej predajni. Z predaja 

potravín za rok 2022 vznikol zisk 3 905,- €. Táto podnikateľská činnosť bola ukončená 

k 30.06.2022 Vykázaný zisk nezodpovedá reálnej skutočnosti a to z dôvodu, že v nákladoch na 

podnikateľskú činnosť neboli vykázané mzdy a odvody na predavačku, plus energie na 

prevádzku.  Stav zásob tovaru na sklade taktiež nezodpovedal skutočnosti - obec nevedela 

predložiť inventúru stavu tovaru na sklade ku dňu ukončenia podnikateľskej činnosti, ani 

zargumentovať zostatok hotovosti z pokladne obchodu, tiež nedisponovala podkladmi 

z evidencie tržieb z predaja tovaru, ktorý sa realizoval pomocou elektronickej pokladnice. 

Navyše, obec vykonávala podnikateľskú činnosť ako stratovú od povolenia prevádzky do jej 

ukončenia – poslanci OZ nevenovali výsledkom podnikateľskej činnosti dostatočnú pozornosť 

a neprijali účinné opatrenia na negatívne výsledky hospodárenia. Podľa zákona o rozpočtových 

pravidlách podnikateľská činnosť obce nemôže byť stratová.  

Poskytovanie dotácií z rozpočtu obce – obec poskytuje zo svojho rozpočtu dotácie  na činnosť 

žiadateľov o dotácie: FS Studzenka Plechotice, DS Janka Borodáča v Plechoticiach, TJ 

Družstevník Plechotice, Rímskokatolícky farský úrad Plechotice. Obec má schválené VZN 

o podmienkach poskytovania dotácií, podľa ktorého je potrebné postupovať a ktorým sa treba 

riadiť (mať zriadené IČO, prípadne DIČ, bankový účet, vždy najneskôr do konca roka 

zdokladovať zúčtovanie dotácií, pričom tieto dotácie sú účelovo viazané).   

Podmienku mať pridelené IČO spĺňa len Rím. kat. farnosť Plechotice a a TJ Družstevník, ktorý 

ale nemá zriadený bankový účet. Tu nastala debata, v ktorej poslanec Majerník potvrdil, že TJ 

v minulosti účet určite zriadený  mal, pretože sa v tomto smere sám angažoval.  Nevie však ako 

je to teraz. Poslanec Mgr. Hrubovský pripomenul myšlienku, ktorá zaznela už  na 

predchádzajúcich zasadnutiach OZ a to možnosť využiť 2% z dane. Obyvatelia z Plechotíc, 

prípadne i iných miest či obcí by týmito peniazmi vedeli znížiť náklady obce pre žiadateľov 

o dotácie a prispeli by k ďalšiemu fungovaniu športu a kultúry v obci. Kontrolórka obce spolu 

s poslancom Majerníkom objasnili, že je potrebné získať potvrdenie zo Sociálnej a zdravotnej 

poisťovne, založiť bankový účet najlepšie bez mesačných poplatkov, navštíviť Daňový úrad 

a podobne. P. Marek Rusnák sa k predmetnému spýtal, kto bude zháňať tie 2% z dane 

a oslovovať ľudí  a zároveň prehlásil, že on za 2% behať nebude. Tiež sa zaujímal o to, či obec 

naďalej bude poskytovať dotáciu, ak sa o ňu požiada. Odpoveďou bolo, že áno.  Kontrolórka 

obce vytkla fakt, že obec nebude ďalej uhrádzať faktúry určené futbalovému klubu na ich 

pokuty a penále a ak si zriadia účet, požadované sumy sa prepošlú bankingom a klub si sám 

bude so svojím „gazdovať“. Ohľadom TJ poslanec Ing. Vereb žiadal vysvetliť nedostatky 



uvedené v správe audítora (obcou zakúpené dámske tričká, hokejová výstroj). Na tieto zistenia 

audítora p. Marek Rusnák odpovedať nevedel. Poslanec Ing. Vereb navrhol znížiť schválenú 

dotáciu pre TJ o už uhradené faktúry za pokuty pre klub. P. Marek  Rusnák oponoval, že by 

bolo dobré pozrieť sa aj na iné obce, ako to tam funguje. On je z Čeľoviec a tam sa všetko rieši 

iným prístupom. Zastupiteľstvu vytkol, že napríklad nový trávnik na futbalovom ihrisku už 

dávno mal byť hotový.  Starosta obce mu vysvetlil, že práce by už boli v pokročilejšom štádiu, 

avšak za posledné týždne bolo nepriaznivé počasie, pršalo a navyše pán, ktorý stroj – grader – 

obsluhuje, mal vážne zdravotné problémy, tak sa čakalo, kým sa mu polepší. Tiež futbalové 

bránky sú posunuté, ihrisko je celé krivé, všetko treba zarovnať a teda ak to má byť urobené 

poriadne, chce to čas. Poslanec Bič pripomenul, že obec koncom roka aj v januári uhradila 

faktúry za futbalový klub, okrem nich aj iné faktúry za vysokú sumu a obec skutočne nie je 

v dobrej finančnej kondícii. Navyše, nový trávnik sa mal robiť už minulý rok na jeseň, avšak 

bývalé vedenie zmenilo účel dotácie zo závlahy na obnovu šatní. Inak by to už bolo hotové. Aj 

z toho dôvodu navrhuje zápasy počas jesennej sezóny odohrať vonku a ihrisko sa dá medzitým 

do poriadku. Funkcia hospodára klubu by sa mala zrušiť a futbalové dresy budú prať aktivační 

pracovníci obce tak, ako to bolo kedysi. Vedenie klubu sľúbilo, že do konca júna dá obci vedieť 

ako sa rozhodlo a teda či si zriadi BÚ, na ktorý by sa im posielala dotácia. Netreba opomenúť 

fakt, že podľa platného VZN o poskytovaní dotácií, je nutná 5% spoluúčasť žiadateľa o dotáciu.  

P. Oľga Bartovičová ako vedúca miestneho  divadelného súboru a p. Peter Novák ako vedúci 

miestnej folklórnej skupiny k prejednávanému uviedli, že súhlasia s podmienkami tak, aby bolo 

všetko v súlade so zákonom a sú ochotní urobiť všetko potrebné. P. Bartovičová poprosila 

poslanca Majerníka, či jej pomôže so zriadením IČA, prípadne s inými vecami, keďže s tým už 

má skúsenosť, s čím on bez váhania súhlasil.  

Poslanec Mgr. Hrubovský na margo povedaného vyslovil názor, že napriek tomu, že bol 

schválený hĺbkový audit, nedočítal sa v správe audítora všetko čo ho zaujímalo- či sa môže dať 

na niekoho trestné oznámenie alebo nie, či bude obec v nútenej správe alebo nie. Tiež povedal, 

že podľa tohto teda nepotrebujeme robiť hĺbkový audit, ale len základný, že nemáme žiadny 

výstup, nič smerodajné, aby niekto niesol postih. Starosta podotkol, že on nevie, či to bol všetko 

zámer alebo úmysel účtovať tak ako sa účtovalo. Poslanec Ing. Vereb povedal, že na tomto 

hĺbkovom audite sa vieme poučiť na vytknutých chybách a audit podľa neho mal zmysel. 

Poslanec Roman podotkol, že ak veci predtým neboli v poriadku a niečo fungovalo 

i protiprávne, nech sa to teraz dá všetko na poriadok, opraví sa to a nech obec ďalej funguje 

v súlade so zákonom (urobiť inventarizáciu, zosúladiť majetok). 

 

6. Rôzne 

 

V tomto bode programu požiadala o slovo p. Bartovičová, ktorá by rada vyriešila problém so 

svojím pozemkom. Jedná sa o časť pozemku, ktorú odkúpila už dávnejšie, avšak katastrálny 

odbor to zle zakreslil. Pred pár rokmi tento pozemok chcela vysporiadať a to výmenou s iným 

pozemkom obce, avšak bývalý starosta obce tento návrh odmietol. Bol ochotný predmetný 

pozemok predať, s čím však p. Bartovičová nesúhlasila kvôli vysokej cene navrhnutej znalcom. 

Poslanci mali kvôli lepšej predstave a pochopeniu situácie možnosť nahliadnuť do vytlačenej 



kópie katastrálnej mapy a zamerania adresného bodu. Na pozemku, ktorý by mal byť 

vymenený, je zriadená ťarcha, je tam zriadená trafostanica, čoho si je p. Bartovičová vedomá 

a nevadí jej to. Poslanci sa zhodli, že zo strany p. Bartovičovej  je potrebné podať oficiálnu 

žiadosť o zámenu pozemku, ktorou sa budú poslanci zaoberať na najbližšom zasadnutí OZ. P. 

Bartovičová mala na poslancov obce ešte jednu prosbu a to osadiť v časti za jej záhradou 

tabuľku so znením „Zákaz sypania smeti“ z dôvodu, že je v tej časti strašný dlhodobý 

neporiadok a veľmi nepríjemný zápach, ktorý jej vadí. Prípadne či by sa toto miesto  dalo 

kamerami monitorovať. Poslanci sľúbili, že nad tým pouvažujú.  

Starosta obce ďalej informoval poslancov o každoročnom futbalovom turnaji, ktorý by sa mal 

konať v lete – dátum sa ešte upresní. Družstvá by mali podľa všetkého súťažiť v priestoroch 

multifunkčného ihriska.  

Ďalej predostrel informáciu o Valnom zhromaždení VVS, ktorého sa zúčastnil vzhľadom na to, 

že obec je akcionárom vodární. VVS chce akcie zameniť za podielové listy a to na obdobie  20 

rokov v prenájme VVS s tým, že sa obci každoročne budú vyplácať dividendy.  Obec však 

týmto stratí hlasovacie právo. Starosta navrhol poslancom nedávať akcie do podielových listov. 

Tí si to ešte premyslia a možno medzitým prídu aj nejaké nové informácie ohľadom tejto 

zámeny. 

Obecný úrad v posledných dňoch navštívili aj pracovníci Okresného úradu v Trebišove, odboru 

životného prostredia, ktorí si so sebou zobrali pripravené podklady k zdokladovaniu vývozu 

žúmp za požadované obdobie, tiež vystavené faktúry a  prehlásenia občanov. Anonymným 

podnetom na Zelenú linku, ktorý nahlásil občan Plechotíc (ako sa sám nazval), sa budú naďalej 

zaoberať. Poslanec Meglés povedal, že zo strany životného prostredia by tiež  malo prísť nejaké 

riešenie a nie len to, že budú ľudí pokutovať. Poslanec Roman podotkol, že on sám volal p. 

Bogdányimu ako vedúcemu odboru živ. prostredia na OU Trebišov, s cieľom dozvedieť sa 

niečo viac ohľadom pokút, ale bol to ťažký rozhovor a s pánom sa veľmi diskutovať nedalo. 

Nebol veľmi ústretový. Poslanec Mgr. Hrubovský navrhol, aby „fekál“, ktorý obec objednáva 

pre občanov na vývoz žumpy, tak aby faktúra za túto službu bola nejakou alikvótnou čiastkou 

uhradená zo strany obce. Podľa neho je potrebné, aby sa aj obec podieľala na vývoze žúmp 

občanov, napríklad 1x ročne. Vzápätí požiadal poslancov o hlasovanie o návrhu, ktorý sám 

sformuloval: 

„Kto je za to, aby obec vyšla v ústrety občanom a podieľala sa na vývoze žumpy pre každú 

domácnosť raz ročne alikvótnou čiastkou v pomere 60:40?“ 

Poslanci hlasovali takto: 

Prítomní: 7 (Jaroslav Bič, Mgr. Lucia Ondová, Štefan Meglés, Stanislav Roman, Mgr. Martin 

Hrubovský, Ladislav Majerník, Ing. Štefan Vereb) 

 

Za: 5 (Jaroslav Bič,Mgr. Lucia Ondová, Štefan Meglés, Mgr. Martin Hrubovský, Ladislav Majerník) 

Proti: 0 

Zdržal sa:  2 (Stanislav Roman,  Ing. Štefan Vereb) 

 



Starosta obce podotkol, že je to dobrá myšlienka a istotne aj pomoc ľuďom, avšak vzhľadom 

na vyrovnaný rozpočet a súčasnú  finančnú kondíciu obce si nevie predstaviť, odkiaľ sa na to 

vezmú financie. V prepočte to robí cca 7 000,- €, ktoré naozaj v rozpočte plánované neboli, nie 

sú a tohto roku ani nebudú tak ako žiadne iné investície. Vyvstáva otázka, na čom treba ušetriť 

– na mzdách, odvodoch, energiách, faktúrach či dotáciách? Obec v súčasnosti ledva zvláda 

úhradu tohto všetkého.  

 

Čo sa týka štádia riešenia kanalizácie, tá vedie aj cez parcely Gréckokatolíckej Cirkvi, ktorá so 

všetkým súhlasí, avšak zámer je urobený  tak, že tam kanalizácia viesť nemôže, preto sa 

presunula na inú parcelu, ktorá je vo vlastníctve mesta Trebišov (jeho súhlas s umiestnením 

stavby už máme) a tiež vo vlastníctve spoločnosti ABG Trebišov, o ktorej súhlas sa požiada. 

Slovenský pozemkový fond si tiež vyžiadal súpis parciel potrebný k tomu, aby mohol vyjadriť 

svoje stanovisko. Projektanti už vytvorili novú trasu, požiada sa o súhlasy nových vlastníkov 

a tak sa začne stavebné konanie.  

 

Starosta obce ďalej oboznámil poslancov aj s projektom outdoorového ihriska (workout 

ihriska), ktoré by stálo vedľa šatne a tribúny na miestnom ihrisku. Pre lepšiu predstavu si 

poslanci mohli preštudovať malé plániky s názorným zobrazením jednotlivých prvkov tohto 

ihriska. Žiadosť je potrebné podať do konca augusta a v prípade schválenia by sa projekt 

realizoval v plnej sume 100 000,- € a to všetko bez spoluúčasti obce.  P. Vojtek navrhol vytvoriť 

okolo šatní aj jednu miestnosť pre rozhodcov, na čo poslanci reagovali, že počkajú do nového 

roka, kým sa sformuje nová vláda a uvidí sa, aké projekty či granty sa ponúknu. 

Poslanci sa tiež dozvedeli, že na ihrisku je vykopaná nová studňa a voda je až po samý vrch. 

Taktiež sa na cintoríne spojazdnil vodovod, ktorý sa napojí na čerpadlo, aby sa voda nemusela 

ručne ťahať. Starosta obce požiadal poslanca Meglésa o pomoc pri zapojení zvončekového – 

tlačidlového – vypínača. V pláne je potiahnuť vodovod na cintoríne aj do zadnej časti Domu 

nádeje smerom k toaletám, len je tam trocha problém s elektrinou, čo sa však tiež vyrieši. 

O slovo požiadal aj občan Jozef Novák, ktorý sa spýtal starostu obce na to, či p. Uhrin je 

zamestnancom obce. Odpoveďou bolo, že áno. Občan Novák mal problém s tým, že sa rieši 

nedostatok financií a obec napriek tomu zamestnala ďalšieho človeka. Poslanec Bič mu 

oponoval, že takýto zamestnanec sa hľadal už za bývalého vedenia obce, len sa 4 roky nikto 

nenašiel. 

Ďalej občan Novák vyslovil otázku, z akého dôvodu sa p. Uhrin vozí  spolu so starostom do 

práce alebo z práce na obecnom aute, prípadne šoféruje obecné auto sám a parkuje ho doma, 

keď v minulosti poslanec Bič vytýkal bývalému starostovi, že chodí pre svoju dcéru do 

Budapešti tiež na obecnom aute. Poslanec Bič mu oponoval, že to nikdy nepovedal a takú 

informáciu ani nemal.  Ďalej občan Novák povedal, že minuloročné komunálne voľby mali byť 

neplatné, na čo mu p.  Vojtek   odpovedal, že tak ako on, aj občan Novák bol členom volebnej 

komisie a pri sčítavaní hlasov boli okrem členov volebnej komisie prítomní aj pozorovatelia, 

medzi nimi  aj samotný kandidát na starostu obce Mgr. Martin Hrubovský, zať občana Nováka. 

Poslanec Bič ešte dodal, že voľby mali byť neplatné nie minulý rok, ale pred 4 rokmi, kedy 

podľa neho sám občan Novák  zmanipuloval sčítavanie hlasov poslancov. Poslanec Bič občana 



Nováka vyzval, aby v prípade, že to nie je pravda, podal na neho  trestné oznámenie. Občan 

Novák povedal, že on trestné oznámenie podávať nebude.  

Starosta obce na margo šoférovania povedal, že vzhľadom na to, že bývajú v susedstve, je pre 

neho logické, ak p. Uhrina starosta zvezie. Pokiaľ ide o to, že niekedy je obecné auto vedené p. 

Uhrinom, tak k tomu starosta dodal toľko, že ak je starosta v meste a vybavuje rôzne záležitosti, 

p. Uhrin ide autom buď domov na obed, alebo pomáhal v chladnejšom období rozvážať obedy 

dôchodcom v obci, alebo aj vozil p. Ráca kosiť ihrisko v Novom Ruskove pre potreby 

futbalových zápasov. Starosta zároveň upozornil na fakt, že počas bývalého vedenia neboli 

všetky autá k dispozícii každému kto o to požiadal. V súčasnosti či už TJ Družstevník, alebo 

divadelný či folklórny súbor vždy, keď o auto požiadali, dostali ho na využitie a to ktorékoľvek 

z troch obecných áut. Bezdôvodne však nikto auto nedostane. 

Občan Novák mal ďalej problém s tým, že kontrolórka obce je podľa neho osoba blízka 

starostovi, z čoho vyvstáva konflikt záujmov a v žiadnom prípade to takto nemôže byť. Zo 

zákona je však  blízkou osobou príbuzný v priamom rade – súrodenec a manžel, čo si však 

občan Novák nechcel dať vysvetliť a stále trval na svojom, že ide o konflikt záujmov, na čo mu 

znova poslanec Bič povedal, že jediný konflikt záujmov na obci bol vtedy, keď sa stal Koščo 

starostom, pričom jeho manželka bola riaditeľkou základnej a materskej školy bez právnej 

subjektivity, čím bola jeho priamou podriadenou. Z toho dôvodu potom ZŠ s MŠ žiadala 

o právnu subjektivitu. 

Poslanci vzali na vedomie pripomienku občana Nováka, že už 11 rokov sa nevedie kronika. 

 

7. Stanovisko hlavného kontrolóra k návrhu Záverečného účtu obce za rok 

2022 

 

Kontrolórka obce Ing. Valéria Antalová vyhotovila  a predniesla stanovisko k návrhu 

Záverečného účtu obce Plechotice za rok 2022. Hlavná kontrolórka skonštatovala, že napriek 

nesprávnemu účtovaniu v priebehu minulého roka a tiež ďalším veciam, je záverečný účet obce 

vypracovaný správne.   

Stanovisko hlavnej kontrolórky Ing. Valérie Antalovej zobralo obecné zastupiteľstvo na 

vedomie.   

 

8. Záverečný účet obce za r. 2022 

 

Kontrolórka obce konštatovala, že záverečný účet bol zverejnený na web stránke obce ako aj 

na úradnej tabuli a poslanci ho mali tiež možnosť prečítať, preto odporučila obecnému 

zastupiteľstvu záverečný účet obce a celkové hospodárenie  obce za rok 2022 schváliť.  

Z radov poslancov zaznela otázka, prečo je obchod za minulý rok v zisku 3 905,37 €, keď bol 

zatvorený z dôvodu niekoľkoročnej vysokej straty. Odpoveďou bolo, že práve tu bolo to 



nesprávne účtovanie, kedy mzdy a odvody predavačky i energie za obchod sa nesprávne 

účtovali na stredisko obce, preto obchod za minulý rok vykazoval zisk. 

Následne poslanci pristúpili k hlasovaniu o schválení záverečného účtu obce Plechotice za rok 

2022: 

 

Prítomní: 7 (Jaroslav Bič, Mgr. Lucia Ondová, Štefan Meglés, Stanislav Roman, Mgr. Martin 

Hrubovský, Ladislav Majerník, Ing. Štefan Vereb) 

 

Za: 6 (Jaroslav Bič, Mgr. Lucia Ondová, Štefan Meglés, Stanislav Roman, Mgr. Martin Hrubovský, 

Ladislav Majerník) 

Proti: 1(Ing. Štefan Vereb) 

Zdržal sa: 0 

 

9. Prejednanie  previerky prokurátorky –„Zhodnotenie stavu zákonnosti v 
postupe obcí a miest pri prevode nehnuteľného majetku a jeho prenechaní do 
nájmu v zmysle zákona č.138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších 
predpisov“ a „Zhodnotenie stavu zákonnosti v postupe a v rozhodnutiach obce 
pri vybavovaní žiadostí o sprístupnenie informácií podľa zákona č. 211/2000 Z. 
z. o slobodnom prístupe k informáciám a o zmene a doplnení niektorých 
zákonov“ 

 

Starosta obce oboznámil poslancov s informáciami od prokurátorky JUDr. Chládekovej 

z Okresnej prokuratúry v Trebišove, ktorej boli ešte v mesiaci apríl a máj predložené 

požadované materiály. Pokiaľ ide o „Zhodnotenie stavu zákonnosti v postupe obcí a miest  pri 

prevode nehnuteľného majetku a jeho prenechaní do nájmu v zmysle zákona č.138/1991 Zb. o 

majetku obcí v znení neskorších predpisov“, tak v sledovanom období od 01.09.2021 do 

31.12.2022 sa nepredával žiadny iný majetok okrem vodovodu, ktorý po uplynutí 5 rokov za 

1,- € prejde do majetku obce. Previerkou sa zistilo jedno pochybenie a to, že obec nevedela 

preukázať splnenie povinnosti zverejnenia zámeru prevodu majetku na klasickej úradnej tabuli. 

Zároveň prokurátorka vytkla znenie uznesení zo zasadnutí obecných zastupiteľstiev - podľa nej 

by mali byť podrobnejšie, presnejšie a adresnejšie. Pokiaľ ide o „Zhodnotenie stavu zákonnosti 

v postupe a v rozhodnutiach obce pri vybavovaní žiadostí o sprístupnenie informácií podľa 

zákona č. 211/2000 Z. z. o slobodnom prístupe k informáciám a o zmene a doplnení niektorých 

zákonov“, tu sa tiež zistilo pochybenie a to, že obec nevedie osobitnú evidenciu žiadostí 

v súlade s § 20 zákona o slobode informácií, čo je nevyhnutné napraviť a v budúcnosti tomu 

zabrániť. 

 

10. Komunitný plán sociálnych služieb obce Plechotice 2023 – 2030 – schválenie 

 

Starosta obce v tomto bode predniesol poslancom návrh o určení cieľov a priorít rozvoja 

sociálnych služieb a tiež návrh správy o plnení úloh Komunitného plánu sociálnych služieb 

v obci za rok 2022. Informoval ich o prioritách a úlohách, ktoré z tohto vyplývali v minulom 

roku a týkajú sa aj tohto aktuálneho roka. Ide napríklad  o opatrovateľskú službu, stravovanie 

starších, integráciu detí vo výchovno - vzdelávacom procese, nezamestnanosť, bezbariérovosť 



v obci či vybudovanie cyklotrasy. Starosta obce sa vyjadril, že tento rok nie, ale istotne sa bude 

snažiť získať cez nejaký projekt  peniaze na vytvorenie oddychovej zóny a cyklotrasy smerom 

na „Ozorovský rybník.“ 

Poslanci o tom hlasovali takto: 

 

Prítomní: 7 (Jaroslav Bič, Mgr. Lucia Ondová, Štefan Meglés, Stanislav Roman, Mgr. Martin 

Hrubovský, Ladislav Majerník, Ing. Štefan Vereb) 

 

Za: 7 (Jaroslav Bič, Mgr. Lucia Ondová, Štefan Meglés, Stanislav Roman, Mgr. Martin Hrubovský, 

Ladislav Majerník, Ing. Štefan Vereb) 

Proti: 0) 

Zdržal sa: 0 

 

 

11. Schválenie plánu kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra na II. polrok 2023 

 

Kontrolórka obce Ing. Valéria Antalová v tomto bode programu oboznámila poslancov 

s plánom práce na II. polrok 2023 ako je kontrola dokladov, kontrola vybraných položiek 

rozpočtu či samotného rozpočtu, kontrola čerpania finančných prostriedkov a iné. Poslanec Ing. 

Vereb chcel bližšie špecifikovať kontrolu čerpania dotácií zo strany kontrolórky obce. 

Odpoveďou bolo, že podľa platného VZN obce č. 1/2013 majú žiadatelia, ktorým bola dotácia 

poskytnutá, bezodkladne po jej použití, najneskôr do konca novembra aktuálneho kalendárneho 

roka, predložiť obci vyúčtovanie získaných finančných prostriedkov. Poslanci chvíľu 

diskutovali o tom, či bude možné urobiť takúto kontrolu v prípade, že žiadatelia už budú mať 

svoje IČO. Obec však má právo kontrolovať použitie poskytnutej účelovo viazanej dotácie. 

Poslanci o schválení plánu kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky na II.  polrok  2023 hlasovali 

takto: 

 
Prítomní: 7 (Jaroslav Bič, Mgr. Lucia Ondová, Štefan Meglés, Stanislav Roman, Mgr. Martin 

Hrubovský, Ladislav Majerník, Ing. Štefan Vereb) 

 

Za: 7 (Jaroslav Bič, Mgr. Lucia Ondová, Štefan Meglés, Stanislav Roman, Mgr. Martin Hrubovský, 

Ladislav Majerník, Ing. Štefan Vereb) 

Proti: 0) 

Zdržal sa: 0 

 

 
12. Záver  

 

Po prerokovaní programu starosta obce poďakoval prítomným poslancom za účasť na zasadnutí 

obecného zastupiteľstva a o 19.30 hod.  ho ukončil.  

 

 



Zapísala: Mgr.  Dominika Malčická                                      ...................................................... 

 

 

V Plechoticiach 23.06.2023 

 

 

Overovatelia zápisnice: 

 

Jaroslav Bič                                                                              ........................................................ 

 

Ing. Štefan Vereb                                                                      ........................................................  

 

 

 

 

 

 

                                                                                                             PaedDr.  Marek Andráš 

                                                                                                                      starosta obce 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


